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 Liderii PSD decid astăzi, în CEx, cine va fi propus premier/ Demisia lui Tudose va ajunge la 
Administraţia Prezidenţială  
Liderii PSD se vor reuni marţi, la ora 11.00, în şedinţa CEx, pentru a decide cine va fi propunerea pentru 
funcţia de premier, după demisia lui Mihai Tudose. Comitetul Executiv al PSD a votat luni retragerea 
sprijinului politic acordat Guvernului Tudose, premierul Mihai Tudose anunţând în consecinţă că îşi va 
depune mandatul. Tudose a declarat, luni seara, după şedinţa CEx, că pleacă cu fruntea sus, nu va 
asigura interimatul şi va rămâne membru de partid. 
"Am decis ca mâine (nr. marţi), de la ora 11.00, colegii să revină în CExN, pentru a avea loc o discuţie 
deschisă, transparentă, şi lungă - dacă e nevoie, pentru a se discuta propuneri pentru funcţia de prim-
ministru, în aşa fel încât după această discuţie să avem cât mai puţine motive să ne temem că vom mai 
ajunge a treia oară în situaţia în care am ajuns astăzi", a declarat Liviu Dragnea, luni, în conferinţă de 
presă, de după ce la finalul şedinţei CExN s-a supus la vot propunerea ca primul ministru Mihai Tudose 
să demisioneze. 
"O hotărâre adoptată cu 60 de voturi pentru, 4 abţineri, 4 voturi împotrivă şi Mihai Tudose care nu a 
votat. La începutul şedinţei Mihai Tudose a spus că, dacă CExN îi va cere sa demisioneze, o va face, aşa 
cum a spus atunci când a fost învestit", a mai spus Dragnea. 
Preşedintele PSD a declarat luni că nu va propune marţi, în şedinţa CEx PSD, niciun nume pentru funcţia 
de premier, dar după discuţii va vota şi îşi va asuma votul. 
"Se pare că eu am mână foarte proastă şi nu numai acum ci încă cel puţin 10 cazuri. Le-am spus colegilor 
că nu voi face nicio propunere”, a mai spus Dragnea. 
 
Demisia lui Tudose ajunge astăzi la Administraţia Prezidenţială 
Premierul Mihai Tudose şi-a înaintat, luni seara, demisia din funcţie, urmând ca o adresă oficială să fie 
trimisă marţi Administraţiei Prezidenţiale, se arată într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
”Premierul Mihai Tudose şi-a înaintat în această seară demisia din funcţie, urmând ca, potrivit legii de 
organizare şi funcţionare a Guvernului, să fie transmisă Administraţiei Prezidenţiale, în cursul zilei de 
mâine (marţi - n.r.), o adresă oficială în acest sens”, se arată într-un comunicat de presă remis 
MEDIAFAX. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat luni, răspunzând la o întrebare legată de posibilitatea ca 
preşedintele Klaus Iohannis să nu mai numească un premier PSD, că probabil preşedintele nu este fericit 
de situaţia actuală, dar crede că va respecta majoritatea parlamentară. 
"Preşedintele Klaus Iohannis nu este fericit probabil de situaţia în care am ajuns. Cred că preşedintele va 
respecta însă Constituţia şi majoritatea parlamentară", a declarat Liviu Dragnea, după şedinţa CEx care a 
decis retragerea sprijinului politic acordat Guvernului Tudose. 
Liderul PSD a declarat că a discutat cu Călin Popescu Tăriceanu şi va avea marţi o întâlnire cu acesta. 
Întrebat dacă PSD este pregătit pentru alegeri anticipate, Dragnea a declarat: "noi suntem de pregătiţi 
de alegeri oricând dar nu cred că se gândeşte preşedintele la asta". 
Conform procedurilor, preşedintele României, Klaus Iohannis, va lua act de demisia din funcţie a prim-
ministrului Mihai Tudose şi va emite decretul de vacantare a postului, precum şi decretul de numire a 
unui alt membru al Guvernului ca prim-ministru interimar pentru a îndeplini atribuţiile prim-ministrului 
până la formarea noului Guvern. 
”Ambele decrete prezidenţiale vor intra în vigoare odată cu publicarea lor în Monitorul Oficial”, se mai 
precizează în comunicatul Executivului. 
(Sursa: Mediafax) 
 



 Primele reacţii după demisia lui Mihai Tudose | PNL şi USR susţin alegerile anticipate. Orban: Nu s-a 
găsit sluga perfectă a lui Dragnea/ Cioloş: Dacă vor fi alegeri anticipate ne asumăm să fim parte a 
acestei soluţii; PSD-ALDE a eşuat 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a comentat, luni seară, pentru MEDIAFAX, demisia premierului Mihai 
Tudose, afirmând că în PSD nu s-a găsit încă ”sluga perfectă pentru Liviu Dragnea”, afirmând că partidul 
de guvernământ este în criză şi singura soluţie este organizarea alegerilor anticipate. 
„Încă nu s-a găsit sluga perfectă a lui Dragnea în PSD, care să reziste mai mult de şase luni în fruntea 
guvernului. Dacă mai este vreun PSDist care mai vrea să îşi asume poziţia de prim-ministru, cu siguranţă, 
nu are toate ţiglele pe casă. Este clar că PSD este un partid aflat într-o gravă criză care acţionează din 
raţiuni cu totul şi cu totul de neînţeles şi străine interesului României, un partid care nu mai are ce să 
caute la putere”, a declarat preşedintele PNL, Ludovic Orban, la solicitarea MEDIAFAX. 
Cât priveşte numirea unui nou premier, Ludovic Orban a afirmat că preşedintele Românie ”va decide 
care este cea mai bună soluţie”. 
”Din punctul de vedere al PNL singura soluţie bună, nu ştim dacă va fi posibilă, este reîntoarcerea la 
cetăţean prin intermediul alegerilor anticipate”, a spus Orban. 
PNL se reuneşte marţi pentru a decide care va fi poziţia pe care o vor avea atunci când se va declanşa 
mecanismul de consultări pentru numirea unui noi premier de către Klaus Iohannis. 
”Vom discuta toate aceste lucruri într-o reuniune în cursul zilei de mâine. Se va declanşa mecanismul de 
consultări şi vom discuta cu preşedintele Klaus Iohannis”, a precizat Orban. 
Liderul PSD a afirmat că pentru orice român este clar că PSD nu mai are capacitatea de a guverna. 
”(...) Decidenţii din majoritatea parlamentară nu au făcut altceva decât să se răfuiască pentru o bucată 
mai mare de putere personală (...) Într-un an de zile imaginea României pe plan internaţional a fost 
făcută praf, economia a fost agresată sistematic, PSD bătându-şi joc de creşterea economică primită 
cadou (...) În plan intern a generat crize politice şi guvernamentale grave cu consecinţe nocive asupra 
societăţii româneşti”, a spus liderul PNL. 
 
Preşedintele USR, Dan Barna, a declarat luni, pentru MEDIAFAX, că prin retragerea sprijinului politic 
pentru premierul Mihai Tudose, majoritatea PSD-ALDE a dovedit încă o dată că e incapabilă să 
guverneze, iar Uniunea consideră că, în situaţia actuală, singura opţiune sunt alegerile anticipate. 
„De un an de zile, PSD îşi bate joc de cetăţenii României. Este încă o dovadă neechivocă că actuala 
majoritate, actuala guvernare PSD-ALDE este incapabilă să guverneze, pentru că tot acest an de zile a 
fost despre cum poate guvernarea să funcţioneze ca şi casă de avocatură a lui Liviu Dragnea. Acest 
model de guvernare nu funcţionează într-o ţară europeană. În actuala structură, considerăm că alegerile 
anticipate sunt singura opţiune decentă pentru România”, a declarat Barna, pentru MEDIAFAX. 
Barna a susţinut că, dacă preşedintele Klaus Iohannis va acorda guvernarea tot majorităţii PSD-ALDE, 
scenariul se va repeta. 
„Ceea ce vedem, pare să fie un scenariu care dacă va continua în aceeaşi logică, dacă preşedintele va 
acorda din nou PSD-ului un premier, probabil peste două luni vom avea din nou aceeaşi secvenţă, pentru 
că, în realitate, Liviu Dragnea nu poate să fie premier, din cauza problemelor penale pe care le are. 
Oricine altcineva devine premier, vedem că este expulzat de către Liviu Dragnea de la conduceresa 
Guvernului în termen de zile sau luni, cum s-a întâmplat şi de această dată”, a adăugat preşedintele USR. 
Mihai Tudose a anunţat că pleacă cu fruntea sus din funcţia de premier şi spune că nu va asigura 
interimatul, după ce şedinţa CEx PSD a decis, luni, retragerea sprijinului politic. 
 
Kelemen (UDMR), despre decizia din Cex PSD: O altă soluţie nu ar fi existat 
Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, susţine că în ultima perioadă a Guvernului Tudose a văzut mai 
multe lupte interne decât guvernare, considerând că nimeni nu se bucură când cade un guvern dar că, în 
acest moment, o altă soluţie nu ar fi existat, transmite corespondentul MEDIAFAX. 



 
Kelemen Hunor a declarat, luni, corespondentului MEDIAFAX că a observat în această perioadă de două-
trei săptămâni că multe declaraţii ale lui Mihai Tudose au fost neacceptabile, extrem de dure. 
”Este decizia PSD pe care trebuie să o respectăm, retragerea sprijinului politic urmată de demisia 
premierului este normală. Am văzut în această perioadă mai multe lupte interne decât guvernare şi 
multe declaraţii care nu puteau rămâne fără consecinţe. Probabil că în această decizie nu s-a luat în 
discuţie şi declaraţia pentru care noi am cerut demisia lui Tudose, dar până la urmă nu pot să nu observ 
că în această perioadă de două-trei săptămâni multe declaraţii ale lui Tudose au fost neacceptabile, 
extrem de dure. Nu vrea să fac alte comentarii, dacă e bine pentru ţară, nu e bine pentru ţară, nimeni nu 
se bucură când cade un guvern, dar în acest moment o altă soluţie nu ar fi existat, nu se putea merge aşa 
mai departe”, a spus Kelemen. 
Acesta a subliniat că UDMR aşteaptă să vadă care va fi următorul pas din partea coaliţiei de guvernare, 
apreciind că va fi important şi ce va spune preşedintele României, care desemnează un premier la 
propunerea partidelor parlamentare. 
”Şeful statului a avut o declaraţie destul de tranşantă după nominalizarea lui Tudose. Totuşi, aici lucrurile 
nu sunt foarte clare ce va face preşedintele Iohannis”, a conchis liderul UDMR. 
Cioloş: Dacă vor fi alegeri anticipate ne asumăm să fim parte a acestei soluţii; PSD-ALDE a eşuat 
Liderul Platformei România 100, Dacian Cioloş, a precizat luni, referitor la demisia premierului Mihai 
Tudose, că dacă vor fi alegeri anticipate, organizaţia îşi va asuma să fie parte a acestei soluţii, adăugând 
că majoritatea PSD-ALDE a eşuat. 
 
„Din punctul meu de vedere, coaliţia PSD-ALDE a eşuat. România nu îşi poate permite încă un guvern 
creat din criza morală în care colcăie coaliţia PSD-ALDE. Este nevoie de o alternativă. O alternativă care 
trebuie construită cu toţi cei care au arătat îngrijorare pentru felul în care e condusă ţara de un an 
încoace şi care acum sunt aşteptaţi să gândească soluţii. Dacă vor fi alegeri anticipate ne asumăm să fim 
parte a acestei soluţii”, a scris Dacian Cioloş, pe pagina sa de Facebook. 
Fostul premier a adăugat că PSD-ALDE nu sunt în stare să îşi asume responsabil guvernarea şi că vor 
duce ţara de râpă. 
„Un an şi unsprezece zile de guvernare PSD-ALDE: doi premieri au fost maziliţi în bătălii de partid, două 
guverne au fost decapitate de ambiţii politice meschine. Nu cred că există precedent în România ca un 
partid cu o majoritate confortabilă în Parlament să-şi decapiteze două guverne într-un an. Pe lângă 
populism şi incompetenţă, guvernarea PSD-ALDE adaugă un ingredient periculos pentru ţară: 
instabilitate politică”, a scris fostul premier. 
Mihai Tudose a anunţat că pleacă cu fruntea sus din funcţia de premier şi spune că nu va asigura 
interimatul, după ce şedinţa CEx PSD a decis, luni, retragerea sprijinului politic. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Tudorel Toader, întrevedere la CEDO privind condiţiile din penitenciare 
 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, are o întrevedere, marţi, cu preşedintele CEDO referitoare la foaia de 
parcurs pentru îndeplinirea cerinţelor hotărârii-pilot privind condiţiile din penitenciare, urmând ca, după 
ce memorandumul va fi supus Guvernului spre aprobare, acesta să fie trimis Curţii pe 22 ianuarie. 
 
"Marţi (16 ianuarie - n.r.) voi avea o întrevedere cu preşedintele CEDO. Pe data de 25 ianuarie trebuie, 
ca termen limită, să prezentăm foaia de parcurs. Noi avem foaia de parcurs de multă vreme redactată. În 
fiecare zi mai adăugăm câte ceva. (...) Eu voi avea întrevedere, experţii vor avea întrevedere la Grefa 
Curţii. Voi prezenta în Guvern. Am vorbit şi cu premierul în acest sens, după care, cel mai probabil luni, 
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pe 22 ianuarie, trimitem memorandum, foaia de parcurs, la CEDO", afirma, pe 11 ianuarie, Tudorel 
Toader. 
 
Întrevederea se va desfăşura la sediul CEDO, începând cu ora 14,00. 
 
Anterior, ministrul Tudorel Toader anunţa pe Facebook că pe 16 ianuarie conducerea MJ va avea o 
întrevedere cu personalul din Grefa CEDO pe această temă. 
 
"Ulterior, o echipă de experţi de la justiţie - externe - interne - finanţe - probaţiune şi ANP va avea o 
întrevedere cu personalul din Grefa CEDO. Întrevederea se va desfăşura la sediul CEDO şi se va referi la 
punerea în executare a măsurilor luate. (...)", preciza Toader. 
 
Pe 8 ianuarie, MJ a găzduit întâlnirea Grupului de lucru care a avut ca scop discutarea calendarului 
pentru punerea în aplicare a măsurilor în vederea soluţionării problemei supra-aglomerării carcerale şi a 
condiţiilor de detenţie. 
 
Potrivit unui comunicat al MJ, a avut loc întâlnirea Grupului de lucru stabilit în anul 2012 prin 
Memorandumul cu tema "Efectele constatării încălcării de către România a interdicţiei tratamentelor 
inumane sau degradante în cauza Iacov Stanciu împotriva României", lucrările fiind conduse de ministrul 
Justiţiei, Tudorel Toader, participând reprezentanţi ai Ministerului Afacerilor Externe - Agentul 
Guvernamental pentru CEDO, Ministerului Finanţelor Publice, Ministerului Afacerilor Interne, 
Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor, Direcţiei Naţionale de Probaţiune şi ai direcţiilor de 
specialitate din cadrul MJ. 
 
Sursa citată menţiona că, la data de 25 aprilie 2017, CEDO a pronunţat hotărârea-pilot în cauza Rezmiveş 
şi alţii împotriva României (numerele 61467/12, 39516/13, 48231/13 şi 68191/13) în ceea ce priveşte 
condiţiile de detenţie din închisorile şi centrele de reţinere şi arest preventiv din România. 
 
Prin dispozitivul acestei hotărâri, arată MJ, Curtea a solicitat statului român ca, până la data de 25 
ianuarie, să prezinte, în cooperare cu Comitetul de Miniştri ai Consiliului Europei, un calendar pentru 
punerea în aplicare a măsurilor în vederea soluţionării problemei supra-aglomerării carcerale şi a 
condiţiilor de detenţie. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Nebunie pe piața interbancară - Leul a luat-o razna după demisia lui Mihai Tudose 
Leul se depreciază rapid pe piața interbancară după ce principalul partid de guvernământ a luat decizia 
surprinzătoare de a-și demite al doilea guvern la doar 6 luni de la schimbarea lui Grindeanu, anunță 
Realitatea Tv. 
Leul a coborât vertiginos după anunțul demisiei lui Mihai Tudose, cursul apropiindu-se de valoarea de 
4,64 lei/euro pe piața interbancară, după ce luni moneda națională revenise în forță și se afla la cotația 
4,62 lei/euro. 
Marți, la ora 7 dimineața, euro era cotat pe interbancar la valoarea de 4,6384 lei și este de așteptat ca 
deprecierea să continue până la ora 13.00 când BNR anunță cursul oficial. 
Banca Naţională a României (BNR) a afişat, luni, un curs de 4,6256 lei pentru un euro, în scădere cu 1,21 
bani (-0,26%) în comparaţie cu valoarea de 4,6377 lei anunţată în şedinţa precedentă. 
Leul a câştigat teren şi în raport cu dolarul american, până la valoarea de 3,7686 lei, cu 5,61 de bani (-
1,47%) mai puţin faţă de cotaţia de vineri, de 3,8247 lei pentru un dolar american. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 



 
 

 BNR: Prelungirea caracterului anemic al absorbţiei fondurilor europene, risc la adresa perspectivei 
creşterii economice 
 
Prelungirea caracterului anemic al absorbţiei fondurilor europene şi scăderea dinamicii venitului 
disponibil real al populaţiei sub impactul unei relative creşteri a efectelor inflaţioniste reprezintă riscuri 
la adresa perspectivei creşterii economice, conform minutei şedinţei de politică monetară a Consiliului 
de Administraţie al băncii centrale publicată pe site-ul instituţiei. 
 
'Au fost semnalate incertitudinile şi riscurile de sens opus la adresa perspectivei creşterii economice ce 
decurg din eventuala necompensare integrală de către unii angajatori a transferului către angajat a 
obligaţiilor privind contribuţiile sociale, dar şi din posibila suplimentare a măsurilor fiscale corective în 
cursul anului 2018, în vederea încadrării deficitului bugetar în plafonul de 3% din PIB. A fost punctat, de 
asemenea, riscul prelungirii caracterului anemic al absorbţiei fondurilor europene aferente cadrului 
financiar 2014-2020, precum şi cel de scădere mai evidentă a dinamicii venitului disponibil real al 
populaţiei sub impactul unei relative creşteri a efectelor inflaţioniste directe şi indirecte ale şocurilor pe 
partea ofertei. Din perspectiva mediului extern, a fost evidenţiată posibila evoluţie sub aşteptări a 
inflaţiei în zona euro şi în alte state dezvoltate, în pofida unei expansiuni economice mai robuste', se 
arată în document. 
 
Membrii Consiliului au discutat despre posibilele implicaţii ale noilor evaluări privind creşterea 
economică pe orizontul scurt de timp, care indică pentru trimestrele IV 2017 şi I 2018 un ritm anual 
sensibil mai alert decât cel prognozat anterior, reconfirmând însă, concomitent, perspectiva reintrării lui 
pe un trend de decelerare, chiar uşor mai accentuat decât cel anticipat în noiembrie 2017. 
 
'S-a observat că aceste previziuni corespund unei foarte uşoare revizuiri în sens descendent a dinamicii 
trimestriale a PIB prognozate pentru cele două trimestre, care, asociată cu accelerarea mult peste 
aşteptări a expansiunii economice în trimestrul III, face foarte probabilă o creştere mai amplă a gap-ului 
pozitiv al PIB şi a presiunilor sale inflaţioniste în acest interval, în raport cu prognoza pe termen mediu. 
În plus, potrivit indicatorilor cu frecvenţă ridicată, consumul privat continuă probabil şi în trimestrul IV 
2017 să constituie principalul determinant al creşterii economice robuste. El poate fi secondat de o 
contribuţie modestă a formării brute de capital fix, eventual alimentată de mărirea considerabilă a 
cheltuielilor publice spre finalul anului, însă în condiţiile unei foarte probabile încadrări a deficitului 
bugetar al anului 2017 în parametrii programaţi', informează BNR. 
 
În cazul exportului net este însă de aşteptat o mărire a aportului negativ, dată fiind ampla creştere 
consemnată în octombrie de soldul negativ al balanţei comerciale, contribuind decisiv la puternica 
accelerare a trendului de adâncire a deficitului de cont curent faţă de aceeaşi perioadă a anului anterior. 
 
În urma analizei, membrii Consiliului au apreciat că actualul context reclamă continuarea ajustării 
conduitei politicii monetare prin majorarea ratei dobânzii de politică monetară cu 0,25 puncte 
procentuale, până la nivelul de 2,00%. 
 
'Ca argumente adiţionale au fost invocate riscul creşterii peste aşteptări a gradului de pro-ciclicitate a 
politicii fiscale şi a celei de venituri în 2018, sau cel de înrăutăţire cronică a structurii cheltuielilor 
bugetare, printr-o potenţială reducere spre valori critice a investiţiilor publice în favoarea susţinerii 
consumului, de natură să prejudicieze potenţialul de creştere a economiei româneşti şi să conducă la 
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valori mai ridicate ale gap-ului pozitiv al PIB pe termen mediu, dar şi ale deficitului de cont curent. 
Membrii Consiliului au subliniat în acest context în mod repetat importanţa unui mix echilibrat de politici 
macroeconomice, considerat a fi esenţial inclusiv din perspectiva evitării unei supraîmpovărări a politicii 
monetare şi a prevenirii unor efecte indezirabile în economie. Unii membri ai Consiliului au menţionat 
între asemenea efecte un eventual proces de re-euroizare ce ar putea afecta serios inclusiv transmisia 
monetară', arată BNR. 
 
Au fost menţionate, de asemenea, riscurile în sus la adresa perspectivei inflaţiei venite din direcţia unei 
posibile creşteri mai ample a costurilor firmelor, concomitent cu o restrângere a marjelor lor de profit, în 
principal sub influenţa noilor măsuri fiscale şi a tensionării pieţei muncii. Unii membri ai Consiliului au 
făcut referire şi la potenţiala expansiune peste aşteptări a economiei zonei euro şi a celei globale pe 
orizontul scurt de timp, inclusiv în contextul persistenţei inflaţiei scăzute, de natură să susţină 
perspectiva unei normalizări lente a conduitei politicilor monetare ale băncilor centrale majore. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Proiectul de infrastructură de 430 de milioane de euro pentru care contractul s-a semnat astăzi. 
Tudose: E un pas imens, cât vom fi în picioare vom sprijini aceste iniţiative 
Premierul Mihai Tudose a declarat, luni, la ceremonia de semnare a contractului pentru podul suspendat 
de la Brăila, că „s-a intrat în linie dreaptă”, fiind vorba despre un element de siguranţă naţională, dar şi 
că va sprijini astfel de proiecte cât va fi „în picioare”. 
„Este o intrare în normalitate. Acest obiectiv este propus spre realizare şi discutat în anii 80. Sunt 
aproape 40 de ani de când se tot discută despre acest lucru. Este un pas imens. Acum spunem că 48 de 
luni, patru ani, este mult. Îbn urmă cu un an nici nu ne gândeam că ne apucăm să scriem primele cifre 
sau primele litere în acest sens”, a declarat premierul Mihai Tudose. 
El a precizat că proiectul a intrat „în linie dreaptă”. 
„Este un obiectiv major şi din punct de vedere al infrastructurii rutiere de legătură între provinciile 
istorice, începând cu nordul Moldovei şi terminând cu Dobrogea, este şi un element de siguranţă 
naţională, dar este şi un element de normalitate. Putem să fim o ţară normală, unde un fluviu nu se mai 
traversează cu BAC-ul şi când e ceaţă devin anumite zone ale României insule izolate. (...) Vă garantez că 
atât timp mai suntem în picioare vom da tot sprijinul ca proiecte de acest gen să se desfăşoare cu 
aceeaşi rapiditate şi implementarea lor să nu sufere niciun fel de impedimente”, a mai spus premierul 
Tudose. 
CNAIR a semnat, luni, contractul pentru podul suspendat de la Brăila cu asocierea Astaldi SpA (Italia) - 
IHI Infrastructure Systems Co. Ltd. (Japonia), în valoare de aproximativ 430 de milioane de euro fără 
TVA. 
(Sursa: gandul.info) 
 

 Lovitură pentru Guvern, dinspre Bruxelles: Se cere DEMISIA ministrului Transporturilor 
În plin scandal în PSD, Guvernul primeşte o nouă lovitură grea: ministrul Transporturilor a intrat în 
colimator şi, dinspre Bruxelles, se cere demisia lui Felix Stroe. Totul, în contextul atacului lansat recent la 
adresa Tarom de către directorul general al Wizz Air. "Ministrul Felix Stroe trebuie să prezinte acest plan 
de redresare al Tarom sau să-și prezinte demisia", susţine deputatul european Siegfried Mureşan. 
„Guvernul PSD - ALDE are obligația să prezinte rapid soluții pentru salvarea companiei Tarom și 
aducerea acesteia pe profit, având în vedere declarațiile recente ale directorului general al companiei 
aeriene Wizz Air, József Váradi, care a anunțat că Wizz Air este pregătită de cinci ani pentru scenariul 
falimentului companiei Tarom. 
Dacă în campania electorală trecută PSD a umplut la propriu România cu pancarte în care ne spunea cât 
sunt de «mândri că sunt români» și nu demult prim-minstrul Mihai Tudose afirma că «Tarom este un 



simbol național», declarația directorului general al Wizz Air a rămas fără nicio replică din partea 
actualului Guvern PSD - ALDE. 
În orice țară civilizată, atunci când concurența unei companii de stat face o declarație atât de categorică 
despre faptul că un activ al statului va falimenta, responsabilii cu administrarea acelei companii ar fi ieșit 
public a doua zi și ar fi dezmințit o astfel de posibilitate prezentând un plan de redresare economică. 
Asta trebuia să facă ministrul Transporturilor, Felix Stroe, chiar a doua zi după declarația 
reprezentanților companiei, să iasă într-o conferință de presă, alături de directorul general interimar al 
Tarom, Werner-Wilhelm Wolff, și să le explice românilor că Tarom, «un simbol național», cum îl numea 
prim-ministrul Tudose, nu va dispărea de pe piață. Ce încredere să mai aibă călătorii să își rezerve bilete 
de avion la o companie despre care se vorbește că se va desființa, iar proprietarul ei, statul român, nu 
dezminte această afirmație? Că scenariul celor de la Wizz Air este plauzibil o demonstrează falimentul 
companiei de transport aerian a statului maghiar, Malév, care, după 66 de ani de funcționare, în 2012, a 
dispărut de pe piață din cauza lipsei de competitivitate, sub presiunea concurenței companiilor low-cost, 
inclusiv a transportatorului aerian maghiar Wizz Air. 
Guvernul PSD - ALDE trebuie să știe că regulile pieței nu țin cont de simboluri și de fanteziile oamenilor 
politici, ci de cifre, de realitatea pieței. Iar realitatea este că Tarom nu a înregistrat profit în ultimii 10 
ani, iar activitatea companiei a fost marcată de furturi și de un management defectuos, așa cum o arată 
inclusiv concluziile celei mai recente anchete a Corpului de control al prim-ministrului. Numai anul trecut 
s-au schimbat cinci directori generali la Tarom, iar compania are pierderi estimate de aproximativ 45 de 
milioane de euro. O companie nu poate fi administrată în astfel de condiții. 
Cer Guvernului PSD - ALDE, prim-ministrului Mihai Tudose și ministrului Transporturilor, Felix Stroe, să 
prezinte de îndată un plan de remediere a situației de la Tarom care să demonstreze că nu se urmărește 
falimentarea acestei companii, voit sau în virtutea incompetenței actualilor guvernanți de a administra 
un bun al statului. 
Chiar și cu întârziere de mai multe zile, ministrul Felix Stroe trebuie să prezinte acest plan de redresare al 
Tarom sau să-și prezinte demisia.”, a transmis deputatul european. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 CNAIR a anunţat preţurile majorate ale rovinietelor. Categoriile vizate 
Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR) anunţă că actualizează tarifele la 
rovinietă, astfel că în timp ce tarifele pentru anumite categorii de vehicule, între care şi autoturisme, 
rămân nemodificate, în unele cazuri preţul rovinietei creşte de până la trei ori. 
Pentru vehiculele de transport de marfă cu masa totală maximă autorizată între 3,5 şi maximum 7,5 
tone rovinieta creşte de la 4 la 12 euro pentru o zi, şi de la 16 la 30 de euro pentru şapte zile, de la 32 la 
60 de euro pentru 30 de zile, de la 92 la 171 de euro pentru 90 de zile şi de la 320 la 600 de euro pentru 
un an. 
 
Reprezentanţii CNAIR spun că tariful de 12 euro/zi trebuia aplicat începând cu data de 1 martie 2014. 
„Modificările constau în majorarea tarifului zilnic la 12 euro, netranspus nici până în prezent şi 
recalcularea tarifelor pentru celelalte perioade de valabilitate. La ora actuală, din cauza 
netranspunerii tarifului zilnic de 12 euro, există riscul deschiderii procedurii de infrigement împotriva 
României”, arată un comunicat emis luni seara de CNAIR. 
În ceea ce priveşte nivelul tarifelor anuale, tariful anual pentru vehiculele de transport marfă cu masa 
mai mare de 12 tone şi mai mult de 4 axe a rămas la nivelul de 1.210 euro. 
De asemenea, a fost menţinut la aceeaşi valoare (720 euro) şi tariful anual pentru categoria E de 
vehicule. 
Pentru tariful anual de la categoria de vehicule D, valoarea actuală, de 560 euro, era mai mică decât 
valoarea minimă rezultată din calcul (600 euro) la categoria anterioară (categoria C), astfel că s-a 



calculat o valoare arbitrară ca medie între tarifele adiacente, de la categoria C (600 euro) şi categoria E 
(720 euro), rezultând valoarea de 660 euro, spun oficialii CNAIR. 
Tarifele pentru celelalte categorii de vehicule, A, B, G şi H, nu au fost modificate. 
„Din calculele CNAIR, raportate la volumul de roviniete achiziţionate în anul 2017, rezultă că impactul 
financiar prognozat va fi de +4,2%”, adaugă reprezentanţii companiei. 
Valoarea noilor roviniete: 
Categoria A – autoturisme. Tarifele nu se modifică. 
7 zile – 3 euro; 
30 zile – 7 euro; 
90 zile – 13 euro; 
12 luni – 28 euro. 
Categoria B – vehicule de transport marfă cu masa totală maxim autorizată de până la 3,5 
tone. Tarifele nu se modifică. 
7 zile – 6 euro; 
30 zile – 16 euro; 
90 zile – 36 euro; 
12 luni – 96 euro. 
Categoria C – vehicule de transport marfă cu masa între 3,5 şi 7,5 tone. 
1 zi – 12 euro; 
7 zile – 30 euro; 
30 zile – 60 euro; 
90 zile – 171 euro; 
12 luni – 600 euro. 
Categoria D – vehicule de transport marfă cu masa între 7,5 şi 12 tone. 
1 zi – 12 euro; 
7 zile – 33 de euro; 
30 de zile – 66 de euro; 
90 de zile – 188 de euro; 
12 luni – 660 de euro. 
Categoria E – vehicule de transport marfa cu masa mai mare sau egală cu 12 t, cu maxim 3 axe 
(inclusiv). 
1 zi – 12 euro; 
7 zile – 36 euro; 
30 zile – 72 euro; 
90 zile – 206 euro; 
12 luni – 720 euro. 
Categoria F – vehicule de transport marfă cu masa mai mare sau egală cu 12 t, cu minimum 4 axe 
(inclusiv). 
1 zi – 12 euro; 
7 zile – 60 euro; 
30 zile – 121 euro; 
90 zile – 345 euro; 
12 luni – 1.210 euro. 
Categoria G – vehicule de transport persoane cu mai mult de 9 locuri pe scaune (inclusiv conducătorul 
auto) şi maxim 23 de locuri pe scaune. Tarifele nu se modifică. 
1 zi – 4 euro; 
7 zile – 20 euro; 
30 zile – 52 euro; 



90 zile – 120 euro; 
12 luni – 320 euro. 
Categoria H – vehicule de transport persoane cu mai mult de 23 de locuri pe scaune (inclusiv 
conducătorul auto). – Tarifele nu se modifică. 
1 zi – 7 euro; 
7 zile – 35 euro; 
30 zile – 91 euro; 
90 zile – 210 euro; 
12 luni – 560 euro. 
„Tariful de utilizare pe reţeaua de drumuri naţionale din România se aplică în conformitate cu 
prevederile Ordonanţei Guvernului nr. 15/2002, aprobată cu modificări şi completări prin Legea nr. 
424/2002, cu modificările şi completările ulterioare. Acest tarif a fost introdus în legislaţia naţională 
prin transpunerea Directivei 1999/62/CE de aplicare a taxelor la vehiculele grele de transport marfă 
pentru utilizarea anumitor infrastructuri”, arată CNAIR. 
În conformitate cu prevederile art. 10a alin. (1) al Directivei, sumele în euro prevăzute în anexa nr. II a 
Directivei, sunt revizuite la fiecare doi ani. De asemenea, potrivit prevederilor art. 10a, alin. (2), Comisia 
publică tarifele revizuite în Jurnalul Oficial al Uniunii Europene şi intră în vigoare în prima zi a lunii care 
urmează datei publicării. 
(Sursa: news.ro) 
 

 BERD ne împrumută 300 milioane euro pentru metroul spre Otopeni 
Banca Europeană de Reconstrucţie şi Dezvoltare (BERD) a lua decizia finală în ceea ce priveşte alocarea 
unei sume de circa 300 milioane de euro pentru magistrala de metrou M6, care va lega Bucureştiul de 
aeroportul Henri Coandă. 
La finalul lunii decembrie, ministrul Transporturilor, Felix Stroe, a anunţat că BERD va finanţa cu 300 de 
milioane euro realizarea liniei de metrou M6, care va lega Bucureştiul de aeroportul Henri Coandă, 
proiectul de 1,391 miliarde euro având finanţarea asigurată după ce Comisia Europeană a acceptat 
cererea de finanţare. 
”Astăzi, reprezentanţii BERD-ului ne-au dat o veste foarte bună, că au luat decizia finală la Londra pentru 
alocarea a 300 de milioane de euro pentru magistrala de metrou M6”, a afirmat Stroe luni. 
Alt împrumut de peste 300 milioane euro, pierdut 
Proiectul a trezit în trecut și interesul japonezilor carfe ne-au oferit posibilitatea unui important 
împrumut, pierdut însă. 
La data de 10 martie 2010, Guvernul României a contractat cu Banca Japoniei de cooperare (JICA) un 
împrumut în valoare de 41,87 milioane yeni (aproximativ 370 milioane euro la cursul curent de la acel 
moment) dedicat exclusiv proiectului magistralei 6 de metrou. Partea română nu a folosit banii și ca 
urmare acest împrumut a fost pierdut. 
Proiectul magistralei de metrou mai este conteestabil din două puncte de vedere. Traseul ales va face ca 
o persoană care vrea să ajungă în centrul Capitalei să fie nevoită să schimbe metroul de 2-3 ori. Proiectul 
are o valoare uriașă. 
Banii care vor fi cheltuiți ar fi fost economisiți și ar fi putut folosi la alte proiecte importante dacă în loc 
de o linie completă de metrou ar fi fost construit un terminal de cale ferată în incinta Aeroportului 
Otopeni și o linie ferată modernizată între acesta și gara Balotești până unde ajunge în prezent rețeaua. 
Capitale ale unor țări precum Austria, respectiv Viena, se bazează pe legături feroviare între aeroporturi 
și centrul capitalei, iar calitatea serviciilor de transport oferite rămâne una superioară. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 



 România la bilanț. Cine are dreptul la două pensii și cine trebuie să plătească pentru ele 
Suntem într-unul din acele momente în care am vrea să privim cu optimism spre viitor, spre ce ar putea 
să ne rezerve bătrâneţea la capătul a mulţi ani de muncă. Reuşim însă doar până la un punct. În al 12-lea 
ceas, românii par să înţeleagă că nimeni în afară de ei nu va avea grijă să le asigure un trai mai bun. 
Nimeni dintre cei ajunşi în fruntea ţării. Detalii într-un nou episod România la Bilanţ: 
Numărul românilor care au pensii facultative a crescut rapid, cu aproape 40.000 de persoane, doar anul 
trecut. Contribuţiile adunate de aceştia se ridică la 272 de milioane de lei. În 2016, suma era cu 25 de 
milioane mai mică. Iar sumele acestea au un randament mediu de aproape 3 procente. 
Cifrele arată că, în 7 ani, contribuţiile strânse la pensiile facultative aproape că s-au triplat. O explicaţie 
este şi faptul că sunt angajatori care includ în pachetul salarial şi contribuţia lunară la pensiile 
facultative. În plus, şi veniturile populaţiei au crescut. La finalul lunii septembrie, peste 7 milioane de 
români aveau pensii obligatorii administrate privat, iar valoarea medie a unui cont era de 5.587 lei. 
Oamenii strâng lună de lună pentru bătrâneţe. Pun deoparte pentru că ştiu că statul nu e de încredere. 
Nu doar că nu se gândeşte la viitorul salariaţilor de acum, dar îl mai şi afectează când iau decizii care îi 
pun doar pe ei la adăpost. 
Suntem optimişti pentru că românii înţeleg că dacă nu strâng singuri pentru ei, nu o face nimeni. 
Optimismul dispare însă când vedem cum tot românii, unii cu funcţii înalte, îşi permit să tragă dintr-un 
sistem şi aşa şubrezit doar pentru interesul lor. 
Concret, în timp ce românul de rând ştie că va avea o pensie publică de nici 300 de lei peste 25, 30 de 
ani, oficialii s-au asigurat că vor primi şi pensia asta publică, şi pensie specială pentru că, nu-i aşa, s-au 
spetit muncind în sălile parlamentului. Unii dintre ei au fost auziţi vorbind doar la preluarea mandatului. 
Nu contează asta prea mult pentru că un singur mandat de parlamentar le va asigura, potrivit legii, o 
pensie specială de peste 3500 de lei. Cu cât adună mai multe mandate, cu atât creşte suma. Cumularea 
pensiei speciale cu cea normală a fost interzisă în primă fază de guvernului Tudose la finalul lui 2017. 
Acelaşi Guvern Tudose a dat o altă ordonanţă, la doar două săptămâni distanţă, ordonanţă care anula 
interzicerea cumulării pensiilor. Cu alte cuvinte, este perfect normal să iei pensie de la stat de două ori, 
una specială de parlamentar, una în baza contribuţiilor făcute lunar. În shchimb, românul care vrea două 
pensii contribuie separat pentru una dintre ele. 
Deficitul fondului public de pensii a trecut de 14 miliarde. Este o sumă mare, pe care statul o acoperă din 
bani publici. Legea spune că an de an, pensiile trebuie indexate cu rata inflaţiei. Inflaţia este în creştere 
iar analiştii spun că se va dubla faţă de nivelul actual. Ce înseamnă asta? Înseamnă că pensiile vor creşte 
încă şi mai mult după ce deja a fost majorat punctul de pensie de două ori în mai puţin 12 luni. Cu alte 
cuvinte, deficitul se va adânci şi mai mult. 
Ultima dată când s-au prins că rămân fără bani pentru pensiile în plată, au redus contribuţiile pentru 
Pilonul II, adică tot de la noi au luat. Iar guvernul a considerat că, în aceste condiţii, parlamentarii au 
dreptul la două pensii. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Primul îngheţ scumpeşte energia electrică 
Răcirea vremii va aduce scumpirea energiei electrice. Specialiştii spun că preţurile de pe bursă sunt 
neaşteptat de mici pentru începutul anului, iar motivul este iarna blândă de până acum. Facturile s-ar 
putea schimba însă în a doua jumătate a lunii. Comisia Europeană vine şi cu soluţii pentru a ţine sub 
control creşterea preţurilor. 
Surpriza acestui început de an: temperaturi mari, preţuri mici iarna. De exemplu, energia care va fi 
livrată pe 16 ianuarie are un preţ mediu de 175 de lei pe Megawatt oră, de două ori mai mic decât în 
aceeaşi zi a anului trecut. La prima răcire a vremii însă, consumul de energie electrică a depăşit 9300 de 
Megawați oră şi indică deja o altă direcţie a preţului pe bursă. 



„O creştere faţă de valorile actuale, evident! 139 de lei pe Megawatt oră, preţul mediu pe primele 15 
zile, nu este un preţ specific lunii ianuarie”, spune Ioan Lungu, preşedintele Asociaţiei Furnizorilor de 
Energie Electrică. 
În trimestrul al treilea din 2017, România a avut cea mai mare scumpire a energiei electrice vândută pe 
bursă, din toată Europa. Creşterea de 52 de procente a plasat România în vârful clasamentului în funcţie 
de preţul electricităţii: peste 50 de euro pe Megawatt oră, mai mare decât în ţări precum Germania, 
Bulgaria sau ţările nordice. Marea Britanie este singura care a înregistrat o scădere a valorii energiei. 
Efectele au fost resimţite imediat de populaţie. Facturile consumatorilor casnici au crescut cu peste 12 
procente în 2017. 
Cea mai scumpă energie, aproape 50 de bani pe kilowatt oră, o plătesc locuitorii din Oltenia şi Moldova, 
cele mai sărace regiuni din România. Cel mai mic preţ, de 0,45 de lei per kilowatt oră, îl plătesc 
consumatorii din Bucureşti şi Ilfov. Tarifele sunt valabile pentru consumatorii care nu au optat pentru 
schimbarea furnizorilor tradiţionali. 
„Preţul de anul trecut, creşterea cu 12% reflectă condiţiile din piaţa en gros, unde preţul energiei a 
crecut mult mai mult”, spune Ioan Lungu. 
Ca să resimţim mai puţin variaţiile de preţ, Comisia Europeană a calculat economia pe care o putem face 
prin înlocuirea corpurilor de iluminat vechi, cu unele pe bază de LED. În România, efectul ar fi de 
aproape 6 euro pentru un bec de zece wați. 
„Dacă folosim un bec cu o putere mai mare, de 12 wați, economia pe care o facem este de 7,2 euro, cu 
un bec de 15 wați, economia într-un an ajunge la 9 euro. Vorbim de un singur bec, însă în casă avem mai 
multe”, relatează Cătălin Bălan, jurnalist Digi24. 
Începând cu 1 ianuarie, piaţa de energie electrică este complet liberalizată, iar consumatorii îşi pot 
schimba furnizorii cu unii care oferă tarife mai mici decât cele practicate de furnizorii tradiţionali. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Iohannis a sesizat la CCR modificările aduse modului de numire a conducerii ANCOM. Funcția lui 
Sorin Grindeanu, în pericol 
 
Preşedintele Klaus Iohannis a trimis Curţii Constituţionale o sesizare asupra legii privind aprobarea OUG 
nr. 33/2017, care prevede că preşedintele şi vicepreşedinţii Autorităţii Naţionale pentru Administrare şi 
Reglementare în Comunicaţii (ANCOM) vor fi numiţi de către plenul reunit al celor două Camere, cu 
votul majorităţii senatorilor şi deputaţilor prezenţi. 
„Având în vedere că legea adoptată de Parlament conţine o serie de reglementări noi faţă de ordonanţa 
aprobată, după o procedură care contravine principiului bicameralismului, considerăm că au fost 
încălcate dispoziţiile art. 75, art. 115 alin. (4) şi ale art. 148 alin. (2) şi alin. (4) din Constituţie. (...) Prin 
legea dedusă controlului de constituţionalitate, supravegherea ANCOM, menţionată atât de 
reglementările europene cât şi de prevederile constituţionale relevante, s-a transformat într-un autentic 
control de tutelă, în virtutea căruia puterea legiuitoare poate demite conducerea ANCOM fără 
respectarea exigenţelor stabilite de Directiva 2009/140/CE, ceea ce determină încălcarea art. 148 alin. 
(2) şi alin. (4) din Constituţie, prin încălcarea prevederilor exprese ale Directivei 2009/140/CE. În acest 
sens, Curtea Constituţională poate adresa o întrebare preliminară Curţii de Justiţie a Uniunii Europene 
pentru a stabili în ce măsură procedurile de desemnare/demitere a conducerii ANCOM şi modalităţile de 
supraveghere exclusiv de către Parlament sunt sau nu conforme cu dreptul Uniunii Europene”, se arată 
într-un comunicat transmis luni de Administraţia prezidenţială. 
Fostul premier Sorin Grindeanu a fost numit preşedinte al Autorităţii Naţionale pentru Administrare şi 
Reglementare în Comunicaţii (ANCOM), prin votul plenului reunit al Parlamentului. 
(Sursa: Antena 3) 
 



 Sediul ambasadei României din Budapesta, atacat de activişti maghiari. Emblema ambasadei, 
acoperită cu steagul secuiesc/ UPDATE: MAE cheamă la discuţii ambasadorul ungar 
MAE a susţinut, luni, că sunt inacceptabile şi de condamnat incidentele care au ca scop defăimarea 
simbolurilor naţionale şi a lansat un apel către autorităţile ungare de a asigura integritatea localurilor 
misiunii României, după ce Ambasada României din Ungaria a fost vandalizată.an) 
„Ministerul Afacerilor Externe îşi manifestă preocuparea faţă de atitudinea provocatoare a Mişcării 
„Celor 64 de comitate” şi condamnă producerea unor astfel de incidente care au ca scop defăimarea 
simbolurilor naţionale. MAE consideră că săvârşirea unor asemenea acte de către anumite persoane sau 
organizaţii, inclusiv cu programe revizioniste, este complet inacceptabilă şi contravine spiritului şi 
prevederilor Convenţiei de la Viena privind relaţiile diplomatice”, potrivit unui comunicat de presă. 
MAE a lansat un apel către autorităţile ungare de a asigura inviolabilitatea şi integritatea localurilor 
misiunii României şi a personalului său şi, în acest scop, precizează că va avea o discuţie cu ambasadorul 
Ungariei la Bucureşti. 
Ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, a declarat, luni, că îi va solicita ambasadorului ungar adoptarea 
unor măsuri de securitate privind Ambasada României din Budapesta. 
„În legătură cu cele întâmplate la Budapesta, o să avem o discuţie cu ambasadorul Ungariei, o discuţie 
care va avea un punct foarte clar. Înţelegem dreptul tuturor oamenilor din ţările Uniunii Europene să-şi 
exprime opiniile, însă în acelaşi timp vom solicita adoptarea unor măsuri de securitate care să 
corespundă prevederilor Convenţiei de la Viena privind relaţiile diplomatice, astfel încât activitatea 
Ambasadei să nu fie perturbată în niciun fel. Din punctul nostru de vedere, există toată dorinţa ca 
dialogul dintre România şi Ungaria să meargă, în continuare, pe trendul ascendent pe care l-am 
înregistrat”, a declarat Meleşcanu, luni, prezent la conferinţa de lansare a Preşedinţiei bulgare a 
Consiliului UE. 
Ambasada României la Budapesta a fost vandalizată, duminică, după ce mai mulţi membrii din Mişcarea 
„Celor 64 de Comitate” au acoperit emblema ambasadei cu steagul secuiesc. 
„Un nou gest provocator şi agresiv la adresa României: în noaptea de 12 spre 13 ianuarie 2018, 
extremistii unguri din ,,Mişcarea celor 64 de Comitate" din Ungaria au acoperit emblema Ambasadei 
României de la Budapesta cu însemnul secuiesc. Nădăjduiesc ca autorităţile României să nu rămână într-
o expectativă laşă şi să reacţioneze cu fermitate, pe cale oficială, solicitându-i premierului Ungariei, 
Viktor Orban, să ofere cuvenitele reacţii şi aplicarea sancţiunilor legale. Astfel de acţiuni sunt periculoase 
şi se pot amplifica şi radicaliza dacă nu sunt stopate din faşă. Dar poate că există un interes chiar din 
partea Budapestei în a tensiona artificial relaţiile bilaterale cu ţara noastră şi nu văd, chiar într-o astfel 
de perspectivă, de ce am sta pasivi, cu capul plecat, în anul Centenarului Marii Uniri”,a scris deputatul 
PMP, Marius Paşcan, pe pagina sa de Facebook. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Pop: Distinctia ma obliga sa “urc in sus”, parafrazandu-l pe Eminescu, calitatea actului 
educational in Romania 
Ministrul Educaţiei Naţionale, Liviu Pop, care a primit, luni seara, la Târgu Mureş, Placheta Eminescu de 
Ziua Culturii Naţionale, a declarat că aceasta îl obligă să crească calitatea actului educaţional din 
România. 
"E o onoare pentru mine să fiu astăzi în mijlocul dumneavoastră, iar distincţia aceasta mă obligă şi mai 
mult să 'urc în sus', parafrazându-l pe Eminescu, calitatea actului educaţional din România. Nu vreau să 
mă gândesc cum ar arăta România fără Eminescu, fără poeziile lui, fără lecţiile de viaţă pe care ni le dă şi 
astăzi, unele citate fiind mai actuale ca niciodată. Sper din suflet, elevi, studenţi, profesori, să reuşim din 
plin ca la 100 de ani de la Marea Unire să facem mult mai bine pentru noi toţi, să punem de-o parte tot 
ce ne-a despărţit şi să încercăm împreună să construim România aşa cum şi-a dorit-o nu doar Mihai 
Eminescu, ci mulţi alţii vorbeau de Marea Unire", a spus ministrul Educaţiei Naţionale. 



În organizarea Inspectoratului Şcolar Judeţean Mureş în parteneriat cu Consiliul Judeţean Mureş, 
Primăria municipiului Târgu Mureş şi Biblioteca Judeţeană Mureş, în cadrul evenimentului "La steaua 
...", de la statuia poetului, din Târgu Mureş, alături de Liviu Pop alte trei personalităţi au primit Placheta 
Eminescu de Ziua Culturii Naţionale, oferită de Inspectoratul Şcolar Judeţean Mureş, Lucian Goga, 
prefect al judeţului Mureş, profesoara de Limba Română, Rozalia Truţa, şi preotul Olimpiu Zăhan, 
protopop al municipiului Târgu Mureş.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Premierul Japoniei, vizită istorică marţi, în România. Cu cine se va întâlni după demisia lui Tudose 
Premierul Japoniei, Shinzo Abe, se află marţi la Bucureşti, aceasta fiind o deplasare istorică, în condiţiile 
în care niciun şef al Executivului din Japonia nu a făcut o vizită oficială în ultimii 100 de ani în ţara 
noastră. Premierul nipon se va întâlni cu Klaus Iohannis. 
„Aceasta este prima vizită în România a unui Prim-ministru al Japoniei şi are loc în contextul aniversării a 
5 ani de la convenirea, în 2013, a Parteneriatului Reînnoit dintre România şi Japonia. Cu prilejul primirii la 
Palatul Cotroceni, vor avea loc convorbiri în format restrâns, convorbiri în plenul delegaţiilor, declaraţii 
de presă şi un dineu oficial pe care Preşedintele Klaus Iohannis îl va oferi în onoarea Prim-ministrului 
Shinzo Abe. Agenda convorbirilor include stadiul şi perspectivele de consolidare a relaţiilor foarte bune de 
Parteneriat Reînnoit dintre România şi Japonia, la nivel politic, economic, cultural, al securităţii şi al 
relaţiilor inter-umane”, potrivit unui comunicat al Administraţiei Prezidenţiale. 
De asemenea, pe agenda întâlnirii dintre Klaus Iohannis şi oficialul din Japonia vor fi abordate subiecte 
precum cooperarea Japoniei cu Uniunea Europeană, inclusiv în contextul Acordului de Parteneriat 
Economic dintre Japonia şi Uniune, evoluţiile la nivel regional, cu accent asupra dosarului nord-coreean, 
respectiv cooperarea româno-japoneză în plan multilateral. 
Shinzo Abe are al treilea cel mai lung mandat de prim-ministru în Japonia, de la sfârşitul celui de-al 
doilea Război Mondial. Prima oară a fost ales prim-ministru în septembrie 2006, iar atunci a devenit cel 
mai tânăr premier al Japoniei după al doilea Război Mondial. Şi-a dat demisia din această funcţie pe 
motive de sănătate în 2007, potrivit zf.ro. 
Partidul pe care îl conduce a câştigat în decembrie 2012 alegerile parlamentare şi astfel Shinzo Abe a 
devenit din nou premier, primul care revine în această funcţie de la Shigeru Yoshida din 1948. Din 2012, 
a mai câştigat alegerile din 2014 şi apoi pe cele din 2017. 
În topul celor mai puternici oameni din lume al revistei Forbes, „Teflon Abe”, cum este poreclit de 
revistă, este situat pe locul 37. 
Sub conducerea sa, au fost introduse mai multe măsuri de natură fiscală concepute să crească economia 
Japoniei, dar şi măsuri privind apărarea ţării. Legăturile cu China sunt tensionate din cauza disputelor 
teritoriale şi istoriei conflictuale dintre cele două ţări. 
Pe plan extern, a luptat pentru dreptul Japoniei de a mobiliza trupe peste mări în scopuri defensive 
pentra ţară şi aliaţii acesteia. 
După testele balistice efectuate de Coreea de Nord, Abe a promis că va lua măsuri, deşi nu a precizat în 
termeni practici ce se va întâmpla. 
Administraţia sa nu se află în relaţii foarte bune cu China, cunoscută ca sponsorul Coreei de Nord, mai 
ales din cauza disputelor teritoriale asupra insulelor din Marea Chinei de Est. A participat la 
comemorarea a 45 de ani de relaţii diplomatice între China şi Japonia, acţiune ce a fost înţeleasă ca o 
ofertă de pace. 
Pe plan intern, Shinzon Abe este cunoscut în Japonia pentru mai multe modifcări legislative, cele mai 
importante fiind în domeniul apărării, economiei şi justiţiei. 
Măsurile fiscale, poreclite „Abenomics” au fost un succes pentru creşterea PIB-ului , economia Japoniei 
accelerând după o lungă stagnare. 
(Sursa: Mediafax) 


